

Unfair Competition & Compliance Law Portal

NEWSLETTER NR I/2019 (35), 28.02.2019, PORTAL PRAWA KONKURENCJI ISSN 2543 5663



Szanowni Państwo,
witamy w pierwszym wydaniu Newslettera UCLP w 2019 roku.

Tematem przewodnim wydania są zmiany w polskim prawie własności przemysłowej:

- nowelizacja ustawy Prawo własności przemysłowej dotycząca znaków towarowych, m.in. znosząca wymóg graficznego przedstawienia znaku,
- wyrok Trybunału Konstytucyjnego uznający za niekonstytucyjny przepis o roszczeniu informacyjnym względem podmiotu innego niż naruszytel prawa ochronnego.

Ponadto informujemy o III edycji konkursu na najlepszą pracę magisterską.

Redaktor naczelny - Piotr R. Graczyk, Adwokat
Zastępca redaktora naczelnego - Anna Porebska, LL.M., Adwokat



KONKURS NA NAJLEPSZĄ PRACĘ MAGISTERSKĄ: ZWALCZANIE NIEUCZCIWEJ KONKURENCJI

Organizatorzy:



Patronat medialny:



Szczegółowe informacje o konkursie znajdują Państwo [tutaj](#).



Znak towarowy po nowelizacji Prawa własności przemysłowej

20 lutego 2019 r. Sejm przyjął ustawę nowelizującą Prawo własności przemysłowej w celu implementacji Dyrektywy Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2015/2436 z dnia 16 grudnia 2015 r. mającej na celu zbliżenie ustawodawstw państw członkowskich odnoszących się do znaków towarowych. W nowej definicji przyjęto, że znakiem towarowym może być każde oznaczenie umożliwiające odróżnienie towarów jednego przedsiębiorstwa od towarów innego przedsiębiorstwa oraz możliwe do przedstawienia w rejestrze znaków towarowych w sposób pozwalający na ustalenie jednoznacznego i dokładnego przedmiotu udzielonej ochrony [...]



Roszczenie informacyjne z art. 286(1) ust. 1 pkt 3 PWP sprzeczne z Konstytucją

Wyrokiem z 6 grudnia 2018 r. Trybunał Konstytucyjny orzekł, że art. 286¹ ust. 1 pkt 3 ustawy Prawo własności przemysłowej jest niezgodny z Konstytucją. Trybunał Konstytucyjny doszedł do wniosku, że przepis ten w sposób nieproporcjonalny narusza wolność działalności gospodarczej podmiotu zobowiązanego do ujawniania informacji handlowych (tajemnicy przedsiębiorcy) i nie dawał mu odpowiednich gwarancji chroniących przed nadużyciem ze strony uprawnionego do pozyskiwania informacji wchodzących w zakres tajemnicy handlowej [...]

Zapraszamy również do śledzenia strony UCLP na Facebooku oraz na LinkedIn. Znajdź Państwo dodatkowe aktualności z zakresu prawa zwalczania nieuczciwej konkurencji w Polsce i w Niemczech:

<https://www.facebook.com/uclp.portal.prawa.konkurencji/>

<https://www.linkedin.com/company/unfair-competition-&compliance-law-portal/>



Sehr geehrte Damen und Herren,

herzlich willkommen in der ersten Ausgabe des UCLP-Newsletters in 2019.

Das Leitmotiv dieser Ausgabe ist das Recht des gewerblichen Eigentums:

- Novellierung des polnischen Gesetzes in Bezug auf das Markenrecht und Aufhebung der Voraussetzung der graphischen Form einer Marke,
- Urteil des polnischen Verfassungsgerichtshof zur Verfassungswidrigkeit der Auskunftsanspruch gegen den "Nichtverletzer" im Rahmen des Sicherungsverfahrens.

Darüber hinaus informieren wir über den dritten Wettbewerb für Autoren der Magisterarbeiten im Bereich des Lauterkeitsrechts.

Chefredakteur - Piotr R. Graczyk, Adwokat
Stellv. Chefredakteur - Anna Porebska, LL.M., Adwokat



Der Markenschutz nach der Änderung des polnischen Rechts des gewerblichen Eigentums

Am 20. Februar 2019 hat das polnische Sejm das Änderungsgesetz zum Recht des gewerblichen Eigentums beschlossen. Die Novellierung dient der Umsetzung der Richtlinie (EU) 2015/2436 des Europäischen Parlaments und des Rates vom 16. Dezember 2015 zur Angleichung der Rechtsvorschriften der Mitgliedstaaten über die Marken. In der neuen Definition nimmt man an, dass als Marke jedes Zeichen benutzt werden kann, das ermöglicht, die Waren eines Unternehmens von denjenigen anderer Unternehmen zu unterscheiden und in dem Markenregister in einer Weise dargestellt werden kann, die den Gegenstand des ihrem Inhaber gewährten Schutzes klar und eindeutig bestimmt [...]



Der Auskunftsanspruch gem. Art. 286(1) Abs. 1 Nr. 3 des polnischen Rechts des gewerblichen Eigentums war verfassungswidrig

Mit Urteil vom 6. Dezember 2018 erklärte der Verfassungsgerichtshof Art. 286¹ Abs. 1 Nr. 3 des polnischen Gesetzes über das Recht des gewerblichen für verfassungswidrig. Der Verfassungsgericht stellte fest, dass analysierte Vorschrift in unverhältnismäßiger Weise die Gewerbefreiheit einer zur Enthüllung eigener Handelsinformationen (Geschäftsgeheimnis) verpflichteten Person und gab ihr keinen Schutz vor dem Missbrauch seitens der zum Verlangen der Informationen Berechtigten [...]



Verfolgen Sie auch UCLP-Seite auf Facebook. Sie finden dort zusätzliche Informationen über das Recht des unlauteren Wettbewerbs in Polen und in Deutschland:

<https://www.facebook.com/uclp.portal.prawa.konkurencji/>

<https://www.linkedin.com/company/unfair-competition-&compliance-law-portal/>



Dear Sir or Madame,

welcome to the first issue of the UCLP Newsletter in 2019.

This issue is focused on changes in Polish industrial property law:

- the amendment of the Act on industrial property law concerning trademarks, which, for example, abolishes requirement of graphic representation of trademark,
- the judgment of the Constitutional Tribunal stating that provision on information access claim against the entity other than the infringer of the protection right is unconstitutional.

In addition, we would like to inform you about the third edition of the competition for the best master thesis.

Editor in chief - Piotr R. Graczyk, Adwokat

Vice editor in chief - Anna Porębska, LL.M., Adwokat



Trade mark after the amendment of the Industrial Property Law

On 20 February 2019, the Polish Sejm adopted the Act amending the Industrial Property Law in order to implement the Directive of the European Parliament of the Council (EU) 2015/2436 of 16 December 2015 aimed at approximating the laws of the Member States relating to trademarks. In the new definition and it was accepted any designation allowing to distinguish goods from one company from goods of another company and which can be presented in the register of trademarks in a manner that allows determining unambiguous and accurate subject of protection can be considered to be a trademark [...]



Information access claim of art. 286(1) section 1(3) of Polish industrial Property Law contrary to the Constitution

The Constitutional Tribunal in its judgment of 6 December 2018 stated that art. 286(1)(3) of Industrial Property Law is contrary to the Constitution. The Constitutional Tribunal came to the conclusion that the provision disproportionately infringed the freedom of economic activity of a person obliged to disclose trade information (business secrets) and did not provide him with adequate guarantees to protect against the misuse by the entitled to obtain information falling within the scope of business secrets [...]

Follow us on Facebook and LinkedIn where you can find additional information about Polish and German law on combating unfair competition:

<https://www.facebook.com/uclp.portal.prawa.konkurencji/>

<https://www.linkedin.com/company/unfair-competition-&compliance-law-portal/>

Ten Newsletter został przesłany na adres e-mail, wskazany przez Państwa w procesie subskrypcji Newslettera Portalu UCLP (www.uclp.com.pl, www.uclp.de, www.uclp.eu). Administratorem Państwa danych osobowych jest RGW Finance Sp. z o.o. z siedzibą w Warszawie, ul. Wspólna 35/11, 00-519 Warszawa, jako wydawca Unfair Competition & Compliance Law Portal. Więcej informacji o przetwarzaniu danych osobowych przez Administratora znajdują Państwo w [Polityce prywatności i cookies](#). Informujemy, że przysługuje Państwu prawo cofnięcia zgody na przetwarzanie danych osobowych, które skutkować będzie usunięciem Państwa adresu e-mail z listy subskrybentów Newslettera UCLP. Zadań z informacji znajdujących się w Newsletterze nie stanowi porady prawnej. W celu rezygnacji z subskrypcji Newslettera Portalu UCLP, należy kliknąć [tutaj](#).

Dieser Newsletter wurde an die von Ihnen bei der Anmeldung auf der UCLP Seite (www.uclp.com.pl, www.uclp.de, www.uclp.eu) angegebene E-Mail Adresse gesendet. Der für die Verarbeitung Ihrer personenbezogenen Daten Verantwortliche ist: RGW Finance Sp. z o.o. mit Sitz in Warschau, ul. Wspólna 35/11, 00519 Warszawa, als Herausgeber der Unfair Competition & Compliance Law Portal. Mehr Informationen über die Verarbeitung personenbezogener Daten durch den Verantwortlichen finden Sie in der [Datenschutz- und Cookies-Erklärung](#). Wir informieren, dass Ihnen das Recht auf Widerruf der Zustimmung für die Verarbeitung Ihrer personenbezogenen Daten zusteht, was die Löschung Ihrer E-Mail-Adresse aus der Liste der Abonnenten des UCLP-Newsletters nach sich ziehen wird. Keine der Information in dem Newsletter stellt eine Rechtsberatung dar. Wenn Sie von der Anmeldung zum Newsletter des UCLP zurücktreten möchten, dann klicken Sie [hier](#).

This Newsletter was sent on an e-mail address, which was given by you during UCLP Newsletter subscription process (www.uclp.com.pl, www.uclp.de, www.uclp.eu). The controller of your data is RGW Finance Sp. z o.o. with its registered office in Warsaw, ul. Wspólna 35/11, 00-519 Warsaw as the publisher of the Unfair Competition & Compliance Law Portal. More information about processing of your data by the Controller may be found in the [Privacy and cookies policy](#). We would like to inform you that you have a right to withdraw your consent to process your personal data, which will result in removal of your e-mail address from the base of UCLP Newsletter subscribers. No information found in the Newsletter constitutes legal act. In order to resign from UCLP Newsletter subscription please follow the [link](#).